124 — 113 dxayall 2018 2l (2 saadl (6 wlxll ((3Lals IS Q

édavufu..u‘).:
vtis] e 280l Baals (peloza¥l polall ud

2018-12-05 :Jgall #l5-2018-11-27 :JLus¥! jyls

oadele

299 delxs P e BL e ) Jeadl cilopilSen 485501 sda Jolils
asddl ol e LdSU julally mdll oo Gl laylaely (dalaz)
@ bl Lo 2l Ll 3lany Lagd Ll L8 LSsluw iz gl § Auelazl
Clus e oLl Lle 3 05Sh §yaTy s oo 1 audlaty Lag Hlasll Joall
Lol Jiass 0 Bewdll (po Cntid 3929 Ayl S35 Blewdl lua o Alilall
Glus e sls Al sldl § Ll oplast 4ol axdy gudl Jeadl §
Jolgay age dudl 31 aS5law of Jl Awlydl cualsy adiladl clalY
Ciyally 2blatll yulally @ually aeizlly dblall Cadlge Lola Auzglyiusw
A laae) gidly aaizll

A3 48wl s L A LAl f glgugudl ol gall :adl ot s LadST
Abstract
This paper presents a theoretical and a sociological study of
mechanisms of women's trade union activity, by analyzing the role of
culture, as a set of values and standards acquired during the various
stages of socialization, in guiding their conduct and decisions, with
regard to their professional life, especially their involvement in trade
union work, often at the expense of the family. This study confirms
the existence of two categories of women; the first prefers to engage
in domestic work whereas the second group chooses to invest in
professional life even at the expense of family obligations. At last, we
have concluded that women's professional participation is guided by
purely sociological factors, dictated by the attitudes of the family,
society, cultural values, and socialization.

Keywords: Sociological factors; professional participation; family;
culture
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Résumé

Le texte est une contribution a la réflexion sociologique théorique
sur l'action syndicale des femmes, a travers l'analyse du rodle de la
culture, en tant qu'arsenal de normes et de valeurs acquis au cours
du processus de socialisation dans la conduite de leurs
comportements et de leurs décisions, notamment en ce qui concerne
'action syndicale, et ses contraintes sur la vie familiale. Sur ce point
I’étude confirme I'existence de deux catégories de femmes, celles qui
préférent se consacrer exclusivement aux travaux ménagers et
celles qui ont choisi de s’investir dans la vie professionnelle au
détriment des obligations familiales. L'étude a conclu que la
participation des femmes a la vie professionnelle est déterminée par
des facteurs sociologiques relatifs a la sphére familiale, culturelle,
sociale, communautaire. Ces facteurs déterminent et orientent les
choix et comportements des femmes, y compris dans le domaine de
la pratique syndicale.

Mot-clé: facteurs sociologiques; participation professionnelle;
famille; culture.
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